
Aanvullende beantwoording portefeuillehouder Verkuijlen op rondvraag van de 

fractie van UdenPlus in de commissievergadering van 9 april 2020: 

Coronacrisis – Economie.   

 

 

 

 

Onderwerp: Coronacrisis - Economie 

 

Aanleiding: 

 

Afgelopen zondag deed Hans de Boer van VNO/NCW een dringend beroep op gemeentebesturen om 

infrastructurele projecten waar al geld voor is gereserveerd sneller op te starten. Achterliggende 

gedachte is dat je daarmee de economie al vast een zetje in de rug kan geven.  

In onze gemeente zou het college bijvoorbeeld de reconstructie van de Marktstraat kunnen 

versnellen. Maar ook andere al geplande projecten zouden wellicht versneld kunnen worden 

aangepakt.  

 

Vragen: 

 

Welke mogelijkheden ziet het college om aan de oproep van Hans de Boer gevolg te geven? 

 

 

 

ANTWOORD 

 

Het College ziet het belang om de economie door te laten draaien in deze onzekere tijden. Het 

versnellen van projecten is wens maar heeft zeker een aantal factoren die het versnellen van de 

uitvoering belemmeren. 

 

De belangrijkste hierbij zijn de wettelijke kaders waaraan voldaan moet worden bij dit soort processen. 

Voorbeeld hiervan is het volgen van de aanbestedingswetgeving. Het College is bevoegd om 

gemotiveerd van het aanbestedingsbeleid af te wijken en sneller naar één aannemer te gaan om 

werken te laten maken. De vraag roept zich dan direct op welke Udense aannemer de voorkeur krijgt 

boven een andere lokale of regionale aannemer. Dit moet goed gemotiveerd en onderbouwd worden 

omdat het besluit open staat voor een gang naar de rechter door iedere aannemer die van mening is 

dat het gelijkwaardig werkt kan leveren. 

 

Een ander belangrijk kader is de zorgplicht van de gemeente voor het in stand houden van de 

openbare ruimte. Het is niet zonder meer mogelijk om beheeractiviteiten te laten rusten ten gunste van 

projecten. Dit vraagt dus ook de inzet van aannemers om het werk uitgevoerd te krijgen. 

 

Naast de wettelijke kaders is er ook een afhankelijkheid van andere partijen. Voor met name de 

herinrichtingsprojecten wordt veel samengewerkt met de nutspartijen. Ook bij deze partijen is de wens 

om werken zoveel als mogelijk door te laten lopen. Zij lopen echter ook tegen beperkingen aan als het 

gaat om inzet van mensen en corona-maatregelen. 

Buiten de menselijke kant is er ook een verleggingsregeling van toepassing waarbij de nutsbedrijven 

een periode van ca 16 weken hebben om hun werkzaamheden voor te bereiden en uit te voeren. Als de 

gemeente dit sneller wil zal de gemeente ook al kosten moeten gaan dragen. 



De geplande vervangingswerkzaamheden van de nutsbedrijven in de Markt en Marktstraat worden nu 

wel versneld uitgevoerd om gebruik te maken van de relatieve rust in het centrum. Dit gebeurd in 

nauwe samenwerking tussen alle betrokken partijen. Voor de nutspartijen is wel het gevolg dat zij het 

werk gefaseerd moeten uitvoeren omdat er op basis van de huidige richtlijnen niet “achter de 

voordeuren” gewerkt mag worden. Ze moeten dus een keer terug om de werkzaamheden volledig af te 

ronden. De gemeente neemt hierbij een klein deel van de kosten voor haar rekening. 

 

Om de werkzaamheden buiten ook versneld uitgevoerd te krijgen moet er ook de beschikking zijn over 

de benodigde materialen. In de praktijk worden de materialen pas besteld nadat de aannemer een 

definitieve opdracht heeft ontvangen. Afhankelijk van het type materiaal waar het om gaat bedraagt de 

levertijd tussen de 8 en 16 weken. Hierdoor wordt een deel van de gewenste versnelling ook weer te 

niet gedaan. 

 

Naast de bovengenoemde uitvoeringsgerichte zaken is er uiteraard ook nog de voorbereidingsfase van 

een project dat versneld moet kunnen worden. De projecten in Uden worden allemaal vanuit de 

participatiegedachte gedaan. Belanghebbenden mogen meepraten over de toekomstige inrichting van 

een woonstraat. Om projecten te kunnen versnellen moet deze stap overgeslagen worden en krijgen de 

belanghebbenden eenmalig een ontwerp te zien. 

Een project dat op deze wijze versneld zou kunnen worden is de herinrichting van de Violierstraat en 

de aanliggende rotondes. 

 

Om een project te kunnen aanbesteden moet er een krediet beschikbaar zijn gesteld door de 

gemeenteraad. Voor de meeste projecten die nu in voorbereiding zijn wordt uitvoeringsbudget in de 

begroting 2021 aangevraagd. In de gemeenteraad een versnelling wenst zullen zij ook budgetten 

eerder vrij moeten geven. 

 

De conclusie op dit moment is dat het versnellen van projecten op korte termijn nagenoeg onhaalbaar 

is. Voor de lokale en regionale aannemers zitten wel meerdere aanbestedingen in de planning voor dit 

jaar. U moet hierbij denken aan de herinrichting van de Land van Ravensteinstraat, herinrichting Oude 

Dijk, herinrichting Marktstraat en bouwrijp maken van Park Maashorst kamer 2/3. Daarnaast zijn er 

ook aanbestedingen die lopen of net afgerond zijn. Dit zijn o.a. het woonrijp maken van Spechtenlaan 

en Park Maashorst kamer 1. 

 

Uiteraard blijven wij ons als College richten op spoedige uitvoering van projecten en daar waar 

mogelijk zal dit ook met voorrang gedaan worden. 

 

Uden, 17 april 2020 


